
                               P R O T O K Ó Ł  N r   1 3  / 2 0 1 2 

z posiedzenia Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy Grunwald odbytego w dniu 22 

maja 2012r.  w sal i  posiedzeń  Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

           Posiedzenie rozpoczę to godz. 10.00 -  zakończono 11:20.

Przewodniczyła:  radna Ewa Ziejewska – Przewodnicząca Komisj i  Rewizyjnej.

Obecni:  członkowie Komisj i  wg załączonej  l isty obecności .

( l ista obecności w załączeniu – zał.  nr 1). 

Ponadto w posiedzeniu udział  wzię l i :

1.  inż.  Henryk  Kacprzyk  – Wójt Gminy

2. mgr Waldemar Szydl ik – Sekretarz Gminy

3. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Porządek dzienny posiedzenia:

1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności  obrad.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3.  Rozpatrzenie sprawozdania f inansowego, sprawozdania z wykonania budżetu

    wraz z opinią  RIO o tym sprawozdaniu oraz informacj i  o stanie mienia komu-

    nalnego.

4.  Wystąpienie do Rady Gminy z wnioskiem w sprawie udzielenia lub nieudziele-

    nia wójtowi absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok.

5.  Dyskusja i  wnioski.

6.  Zamknięcie obrad.

Ad pkt 1 i  2. Przewodnicząca Komisj i  Rewizyjnej  – radna Ewa Ziejewska doko- 

            nała otwarcia posiedzenia Komisji .  Stwierdziła prawomocność  obrad 

            oraz przedstawiła projekt porządku obrad, który został przyję ty  jedno-

            głośnie.

Ad pkt 3. Pani Skarbnik – sprawozdanie budżetowe i  opisowe otrzymaliście Pań-

           stwo do końca marca.

           Jest to sprawozdanie z wykonania budżetu i  kształtowania się  Wielolet-

           niej  Prognozy Finansowej za 2011 rok. Wykonanie dochodów wyniosło

           23.302.513,07 zł  a wydatków 22.074.606,03 zł .

           Szczegółowo rozpisano w załączniku 1 i  2. 

           Pan Wójt odczytał  Uchwałę  RIO.VIII- 0120-221/12 Składu Orzekającego

           Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Olsztynie z dnia 4 kwietnia 2012 roku 

           w sprawie wydania opini i  o przedłożonym przez Wójta Gminy Grunwald
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           sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Grunwald za rok 2011.

           Wydano pozytywną  opinię .

           Radny Edmund Żmijewski  – bieżące dochody,  to wszystkie wpływy i  za 

           centralne ogrzewanie?

           Pan Wójt spełni l iśmy wymóg, nie przekroczyl iśmy 60%  i  15% rocznych 

           wydatków w 2011 roku.

           W 2011 wykonano 22 działania dotyczące wydatków mają tkowych:

           1) projekt rozbudowy stacj i  uzdatniania wody Pacółtowo – Pacółtówko -

               428.371,21 zł .  Uzyskal iśmy 400 tys.  zł  z Agencj i  NR, 20% nasze środ-

               ki  z budżetu.

           2) rozbudowa sieci  wodociągowej Tymawa – kolonia – 43.439,99 zł

           3) projekt rozbudowy sieci  wodociągowej Omin – 9.760,00 zł  – projekt  

               wykonano

           4) rozbudowa sieci  wodociągowej Stębark – 12.372,00 zł  

           5) rozbudowa sieci  wodno - kanal izacyjnej  Tymawa -  24.880,00 zł

           6) przygotowanie planu „Odnowy miejscowości  Grunwald” -  3.690,00 zł

           7) wykonanie projektu budowy placu wiecowego przy GOK  i  adaptacj i

               świetl icy we Frygnowie – 12.372,00 zł

           8) Opracowanie wniosków o dofinansowanie placów zabaw Gierzwałd,  

               Zybułtowo, Dylewo, Mielno i  Frygnowo – jeden kosztuje 890,88 zł ,

               drugi  780,00 zł  i  813,00 zł

           9) projekt budowy – remont chodników w Grunwaldzie – 6.333,84 zł  – ty-

                le za projekty

           10) budowa sieci przyłączy centralnego ogrzewania w Gierzwałdzie -  

                54.744,30  - przyłącze wykonano w 2010 roku a zapłaci l iśmy w 2011r.

           11) mapy do celów projektowych hydroforni  w Łodwigowie – 600,00 zł  -

                 hydrofornia w Łodwigowie będzie rozbudowana

           12) budowa drogi  gminnej  w Mielnie – 111.971,90 zł  – suma poniesiona 

                 w 2011 roku

           13) budowa świet l icy w Zybuł towie – 101.548,63

           14) budowa świet l icy w Grunwaldzie – 141.925,83 zł

           15) zakup samochodu OSP Dylewo – 23.050,00 zł ,  n ie ma dopłaty z Urzę-

                 du Marszałkowskiego

           16) sieć  kanal izacyjna Mielno – Tymawa – 4.825,16 zł

           17) rozbudowa sieci  kanal izacyjnej  Mielno -200.845,81 zł  – 65.000,00 zł

                otrzymaliśmy z Gminy Olsztynek na przebudowę  przepompowni
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           18) oświet lenie dróg – spłata rat za mater iały elektroinstalacyjne -

                 56.292,17 zł  – lampy energooszczędne

           19) budowa boiska sportowego „ORLIK”  -  462.508,90 zł – nasze i uni jne

           20) dofinansowanie zakupu samochodu dla Pol icj i  – 35.000,00 zł .

           Radny Ryszard Bala – Pan Wójt  mówi o 22 pozycjach, w sprawozdaniu

           jest wyszczególniona l is ta 17 przedsięwzięć  bez kwot. Mam prośbę ,  żeby 

           do sesj i  uzupełnić  wydatki  budżetowe o kwoty w wymienionych pozy-

           cjach, i le np.:  kosztowała budowa świetl icy w Zybułtowie.

           Kwotę  1807 tys.  z ł proszę  rozdysponować  na poszczególne pozycje.

           W pozostałych miejscach są  wyszczególnione kwoty.

           Pani Skarbnik – są  to wszystkie wydatki  inwestycyjne plus wydatki  na

           Rudno i  daje to 1.807 tys.  z ł.

           Pan Wójt – jest mniej wydatków, jeżel i  chodzi o inwestycje.  Wszystkie

           wydatki  w sprawie zmian budżetu musiały przejść  przez radę  gminy.

           Było  podję tych 9 uchwał,  w tym większość  jednogłośnie,  1 przy 2 gło-

           sach wstrzymujących,  1 przy 1 głosie wstrzymującym.

           Radny Edmund Żmijewski  – w dobie kryzysu,  to wygląda dobrze, co bę-

           dzie jak nie będzie dopłat ze ś rodków uni jnych.

           Pan Wójt – w ubiegłym roku środki pochodzi ły z Agencj i  Nieruchomości

           Rolnych,  Urzędu Marszałkowskiego,  z Wydziału Geodezj i  Urzędu Mar-

           szalkowskiego i  z umów.

           Radna Ewa Ziejewska – place zabaw, czy będą  w tym roku wybudowane?

           Pani Skarbnik – w połowie l ipca muszą  być  zakończone.

           Pan Wójt – w budżecie są  środki na wykonanie projektów.

           Radna Ewa Ziejewska – jednak z tych projektów nam coś  zostanie, w 

           szkołach, świetl icach.

           Pan Wójt – przedstawiałem kiedyś  sprawozdanie,  że wydatki  bieżące szty-

           wne przekraczają  nasze dochody.  Wszystko co robimy,  to są  środki ścią-

           gane z zewną t rz.

           Radny Ryszard Bala – Pan Wójt  powiedział,  że Komisja ocenia sprawo-

           zdanie z wykonania budżetu. Komisja Rewizyjna ocenia wykonanie bu-

           dżetu. Rada Gminy ma inne instrumenty oceny budżetu.

           My nie mając innej  moż l iwo ści,  posługujemy się  dokumentem, który Pan

           nam przygotował.  Nie jesteśmy fachowcami,  żeby w merytoryczny sposób

           ocenić  sprawozdanie.

           Jako członek Komisj i  Rewizyjnej  nie mam innej moż l iwo ści przeanal iazo-
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           wania wykonania budżetu.

           Nie wiem jak Pani  Przewodnicząca real izowała będzie sprawozdanie ze 

           swojej  działalności  za miniony rok.

           Już poza uwagami dotyczącymi  funkcjonowania komisj i  i  sprawozdania,

           chodzi o poprawienie obiegu informacj i ,  które są  umieszczane na stronie

           internetowej.  W ki lku miejscach ta informacja jest dobrze prowadzona, bo

           jest przedsięwzięcie,  są  dokumenty,  są  kolejno dodawane w tej samej za-

           kładce – przy zamówieniach publ icznych wszystko jest  w jednym miejscu.

           Jest ogłoszenie o sprzedaży nieruchomości  i  t rudno znaleźć ,  co dalej  się  

           dzieje,  nie ma kontynuacj i  tego, jaki jest wynik  tego przetargu.

           Jest wykaz nieruchomości  przeznaczonych do sprzedaży i  urywa się  ś lad.

           Pan Sekretarz – wykaz nieruchomości  do sprzedaży,  to co innego.

           Radny Ryszard Bala -  jest ki lka miejsc,  które są  z założenia nieaktualne,

           powinny być  usunię te.

           Sekretarz Gminy – nieaktualne trzeba zarchiwizować .

           Radny Ryszard Bala – wracając do real izacj i  budżetu za ubiegły rok – jest

           informacja o stanie mienia, nie bardzo potraf ię  sobie poradzić  – 208 to 

           i lość  dróg czy k i lometrów, nie bardzo mogę  rozgryźć  sposób zagospoda-

           rowania,  brak jednostek,  żeby ta informacja była bardziej precyzyjna.

           Dopominałem się  od Pana Wójta o raport  o stanie gminy,  nurtuje mnie 

           problem co w gminie jest, co gmina może zrobić  swoim sprzę tem czy jes-

           teśmy biedną  gminą  czy nie.

           Powinniśmy wiedzieć  jakie są  podłoża powstawania podejmowanych de-

           cyz j i .  Jestem niedoinformowany.

           Pan Wójt – dokumenty,  które muszą  obiegowo funkcjonować  w działaniu 

           gminy są  sprawdzane przez RIO.  Też  były uwagi,  co do stanu mienia gmi-

           ny.  Mamy wą tp l iwości  jak wyceniać .

           Chcąc wycenić  nasz mają tek,  musiel ibyśmy wydać  ponad 1 mln zł,  a wy-  

           cena aktualna byłaby przez 0,5 roku.

           Mnie bardziej interesuje,  i le mamy kilometrów dróg.

           Radny Ryszard Bala – ja nie chcę  wiedzieć ,  i le kosztują  działki ,  i le warte

           są  drogi,  tam nie ma jednostki .  Pisze, że dróg jest 208, że jest 12 obie-

           któw o wartości  7.206.508, a nie ma jednostki .

           Pan Wójt – powinny być  jednostki ,  chodzi o długość  dróg gminnych,  to są

           ki lometry,  208 ki lometrów.

           Radny Ryszard Bala – w innych gminach drogi  są  podawane jako obszar
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           terenu.

           Dokument powinien być  opracowany w sposób przemyś lany,  bo taki  nic

           nie mówi,  ja nie wiele rozumiem z tego.  

           Mam uwagi  do zapisów w tym dokumencie:  są  inne obiekty i  jest 12 za

           wartość  7.206.508 i  nic więcej  nie wiadomo.

           Pan Wójt – można sprawdzić .

           Radny Ryszard Bala -  korzystam z internetu i  patrzę  jak inne gminy  wy-

           twarzają  dokumenty.  Nie chcę  wiedzieć  i le jest kserokopiarek,  telefonów,

           ale i le innych rzeczy,  które są  składnikami mają tkowymi gminy.

           Pan Wójt - jest RIO.  Są  gminy,  które zajmują  się  produkcją  dokumentów

           a inne inwestycjami.  Są protokóły z inwentaryzacj i .

           Pani Skarbnik – środki trwałe prowadzone są  w systemie komputerowym.

           Możemy Panu zrobić  wydruk.

           Pan Wójt – organem kontrolującym jest RIO i   oni  wymagają  odpowie-

           dnich dokumentów. Obieg dokumentów jest ściś le okreś lony.

           Pani Skarbnik – RIO wymaga informacj i  o stanie mienia,  a nie wykazu,

           ale ja mogę  Panu przygotować  wykaz środków trwałych.

           Radny Edmund Żmijewski  – w szkołach co roku jest robiona inwentaryza-

           cja.

           Radny Ryszard Bala – ja odczuwam dyskomfort  brakiem informacj i ,  o tym

           co w tej  gminie jest. Chodzi o to, żeby rada miała moż l iwo ść  ś ledzenia 

           tego co jest w gminie,  jak zmienia się  wartość ,  jakie są  tego skutki .

           Radny Artur Poganiacz – czy wójt  przeją ł  gminę  dokumentem, wszystko

           nawet z długopisem Pani Skarbnik. Jak Pani Skarbnik chce Panu wszystko 

           to dać ,  to Pan nie chce. Co ma się  znaleźć  na tym blankiecie,  żeby Pan 

           był  zadowolony i  my jako komisja moglibyśmy pracować .

           Radny Ryszard Bala – bol i  mnie brak informacj i  na temat mienia gminy.

           Nie  mogłem zorientować  się  w jaki sposób to jest  opracowane.

           Radna Ewa Ziejewska – Pani Skarbnik chce panu przygotować  wydruk,

           to Pan nie chce.

           Pan Wójt – do sesj i  będzie Pan miał wydrukowane całe mienie.

           Radny Ryszard Bala – dlatego wracam do raportu o stanie mienia. 

           Pani Skarbnik – na najbl iższą  sesję  wydrukujemy zestawienie ś rodków

           t rwałych i zrobimy ksero inwentaryzacj i .

           Radny Ryszard Bala – wystarczy,  żeby znalazły się  grunty,  obiekty.  

           Jest ich 12, nie wiem co to jest.



                                                          - 6 -

           Radny Artur Poganiacz – od 40 minut dyskutujemy na temat tej  jednej 

           kartki  i  nie ma consesusu. Pani Skarbnik proponuje,  że przygotuje,  to po 

           co rozmawiamy.  Jeżel i  będziemy dyskutować  40 min nad tym, że nie ma

           ki lometrów to  trochę  przesada.

           Radny Ryszard Bala – sytuacja na posiedzeniu komisj i  daje moż l iwo ść

           dyskusj i .

           Innych uwag do Sprawozdania z kształtowania się  Wieloletniej  Prognozy

           Finansowej i  Sprawozdania z wykonania budżetu za 2011 rok nie zgłoszo-

           no.

           Pani Skarbnik – razem ze sprawozdaniem z wykonania budżetu radni mu-

           szą  rozpatrzyć  sprawozdanie f inansowe.

           Do 30 kwietnia radni otrzymali  bi lans łączny jednostek samorządu tery-

           torialnego, rachunek zysków i  strat ,  zestawienie zmian w funduszu jedno-

           stki  i  bi lans z wykonania budżetu państwa jednostki  samorządu terytor ial -

           nego.

           Wynik f inansowy z Bi lansu łącznego jednostek samorządu terytorialnego

           w kwocie 4.233.405,10 musi być  zgodny z pozycją  w kolumnie N. Zysk

           neto „Rachunek zysków i  st rat  jednostki , który też  wynosi  4.233.405,10,

           natomiast strata netto z Bi lansu łącznego jednostek samorządu terytor ia-

           lnego w kwocie -11.148.602,19 zł  z pozycj ą  strata netto „Zestawienia

           zmian w funduszu jednostki”,  która też  wynosi  -11.148.606,10 zł .   

           Kredyty długoterminowe powyżej  12 m-cy na koniec 2011 roku wynosi ły 

           5.236.562,00 złotych.

           Uwag do sprawozdań  n ie zgłoszono. 
          
          

Ad pkt 4. Przewodnicząca Komisj i  Rewizyjnej  poinformowała członków Komisji ,  

           że Komisja Rewizyjna musi zwrócić  się  z wnioskiem do Rady Gminy o u-

           dzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu  wykonania budżetu za 

           2011 rok,  a następnie Przewodniczący Rady Gminy prześ le wniosek do

           Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Olsztynie,  która wyda opinię  na temat

           wniosku Komisj i  Rewizyjnej  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi

           Gminy.

           Przewodnicząca Komisj i  Rewizyjnej  odczytała wniosek w sprawie udzie-

           lenia absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald z tytułu  wykonania budżetu

           za 2011 rok.
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           Radni  uwag nie zgłosi l i .

           Komisja Rewizyjna przegłosowała wniosek 6 głosami za, przeciwnych nie

           było,  wstrzymujących się  n ie było.

           (Wniosek w załączeniu – zał.  nr 2).

Ad pkt 5. Pan Wójt – skutki  obniżenia podatków przez radę  wyniosły 177.393,53

           z łotych,  a ulg i  umorzeń  dokonanych przez wójta 47.226,70 złotych.

Ad pkt 6. Wobec zreal izowania porządku obrad, Przewodnicząca Komisj i  zam-

           knę ła posiedzenie Komisj i  Rewizyjnej.

            Protokołowała                                        Przewodnicząca Komisj i

                                                                         Rewizyjnej  Rady Gminy

            Bronisława Warmińska

                                                                               Ewa Ziejewska 

     Członkowie Komisj i :               Podpis:

1. Bala Ryszard               …... . . . . . . . . . . . . . . . . . .. .

2. Kamiński Andrzej         ….. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

3. Poganiacz Artur           ….. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. .

4. Sawicka Wioletta         …... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . ..

5. Żmijewski  Edmund      …... . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .


